
nyhet
telefon: 55 23 51 15 e-post: tips@ba.no Faks: 55  31 00 30

Håper å være ferdig i 2018: Slik, omtrent, vil det nye bygget til                                                Universitetet i Bergen fremstå etter bygging dersom ting går som planlagt.  ILLUSTRASJON: B & B ARkITekTeR AS

fOrANdriNg: Området, slik det ser ut i dag.  FOTO: eMIL W. BReISTeIN.

Her, like bak Geofy-
sisk institutt, ønsker 
Universitetet i Bergen 
å bygge et nytt fors-
kningsbygg med en 
prislapp på om lag én 
milliard kroner. 

Geir Kvile
geir.kvile@ba.no

NYGÅRD: Omgivelsene er 
spesielle. Den gamle bensinsta-
sjonen i Lars Hilles gate og 
SATS-bygget er fredede. 

Farger og liv
I tillegg pågår nå fredningsar-
beid i Nygårdsparken, dessuten 
er Geofysisk institutt og Real-
fagsbygget omfattet av lands-
verneplanen for statlige eien-
dommer. 

– Alle disse byggene repre-
senterer «sin tid». Det skal også 
det nye bygget gjøre, sier arki-
tekt Eilif Bjørge til BA. 

– Bygget skal uttrykke det 
man kan få til med dagens tek-
nologi. Vi vil at gesimsen skal 
«snakke» med sin bror, Real-
fagsbygget, og vi ønsker farger 
og liv i fasaden, forteller arki-
tekten bak de ambisiøse plane-
ne videre.

Kommunen positive
Universitetet i Bergen har vært 
i møte med Bergen kommune, 
og ifølge referatet BA har fått 
innsyn i er planavdelingen i 
kommunen positive til univer-
sitets ønsker. 

"

Bygget skal ut-
trykke det man 
kan få til med 

dagens teknologi. Vi vil at ge-
simsen skal «snakke» med sin 
bror, Realfagsbygget, og vi 
ønsker farger og liv i fasaden
EILIF BJØRGE, 
arkitekt

– Det skal bli et ganske så 
sveisent og fremtidsrettet bygg, 
sier eiendomssjef på UiB, Even 
Berge.

– Bergen skal settes på ver-
denskartet innen energifors-
kning, og det skal uttrykke seg i 
bygningen. 

Det er ennå ikke meldt opp-
start for planen. 

Offentlig plass
Byantikvaren vil at universite-
tet tar med seg «geofyse» i pla-
nene, med sikte på å verne det-
te bygget. 

Kommunen ser for seg at det 
nye bygget kan utgjøre en sen-
tral del av en reparasjon av det-
te området, preget av stedvis 
forfall. 

De ser også for seg en offent-
lig plass ved Bybanetoppet i 
Nygårdsgaten.

Målet for universitetet er å 
lage et høyteknologisk energi-
teknikkbygg. 

Optimister
Drømmen er at bygget står fer-
dig bygget i 2018. 

��Universitetet har lagt store planer på   Nygård

plaN til EN mrd.

Det sier seg selv at da må alt 
gå som smurt, dersom det øn-
sket skal gå i oppfyllelse. 

Den totale prisen, sier Berge, 
avhenger mye av hva man vel-
ger å putte inn av fasiliteter i 
bygget. 

– Vanlige kontorer har en 
prislapp på om lag 35 000 kro-

ner per kvadratmeter, mens la-
boratorier har gjerne en pris-
lapp på 80–90 000 kroner per 
kvadratmeter, forklarer eien-
domssjefen. 

Ifølge universitetsavisen På 
Høyden vil bygget også romme 
vibrasjonsfrie rom for et nytt 
nanolaboratorium, altså et la-

79 prosent av studentene 
ved UiB er fornøyde.

Jørund Berstad
jorund.berstad@ba.no

I går ble Studiebarometeret of-
fentliggjort – en nasjonal spør-
reundersøkelse om hvordan 
studentene opplever studie-
kvaliteten. 

Av 3604 spurte på UiB, be-
svarte 1159 av studentene un-
dersøkelsen. 

79 prosent sier de er fornøy-
de, mens 76 prosent vil anbefa-
le studiet til andre. 

– Jeg er veldig fornøyd med 
at så mange studenter trives. 
Det stemmer godt med under-
søkelsene vi har gjort selv, sier 
Oddrun Samdal, viserektor for 
utdanning ved UiB. 

Det faglige og sosiale miljøet 
blant studentene scorer høyt i 
undersøkelsen, og et klart fler-
tall var fornøyd med dette. 

Jus-studentene Gina Angell-
Jacobsen (19) og Lise Solheim 
(19) sier at det stemmer godt 
overens med egne erfaringer. 

– Vi trives veldig godt. Folk 
er veldig inkluderende og hyg-
gelige - det er lett å bli kjent, 
forteller de til BA. 

Førsteårsstudentene har 
forelesninger én til tre ganger i 
uken. I tillegg samles de én 
gang i uken til arbeidsgruppe 
og storgruppe, der de diskute-
rer problemstillinger med med-
studenter i forkant av innleve-
ringer. 

– Å diskutere og få innspill av 
hverandre i mindre grupper, 
fungerer godt, sier de. 

Ifølge undersøkelsen etterly-
ser studentene mer praksiser-
faring og kontakt med arbeids-
livet, i tillegg til at bruk av digi-
tale læringsverktøy bør økes. 
Samdal forteller at dette er noe 
de allerede er i gang med å ut-
bedre. 

Faglige utfordringer og ut-
veksling scorer bra, og er der 
UiB skiller seg mest positivt ut 
sammenlignet med andre ut-
danningsinstitusjoner. 

Førnøyde 
ved UiB

SKrYTer: Gina Angell-Jacob-
sen og Lise Solheim. 
 FOTO: JØRUND BeRSTAD



Forrige uke ble Taiman 
hentet av politiet for å bli 
sendt ut av landet. Nå ber 
vennen, Sinan Berkant, 
statsminister Erna Sol-
berg (H) om hjelp.

INGRID SPURKELAND 
LINDA HILLAND
nyhet@ba.no

«Jeg ble kjent med Taiman 
sommeren 2005, og vi har si-
den den gang bygd et venn-
skap som jeg føler er umulig å 
forklare med ord/setninger, 
men jeg skal prøve». 

Slik begynner mailen som 
ble lagt ut på facebooksiden 
«Støttegruppe for Taiman 
Agid Fatah». Det er kameraten 
Sinan Berkant som har sendt 
mailen til statsministeren på 
vegne av seg selv og «5500+ 
kjærlighetsfulle medlem-
mer».

– En veldig god venn
Taiman flyktet med familien 
fra Irak til Norge i 2001, bare 
14 år gammel. 

I 2008 fikk Taiman endelig 
avslag fra Utlendingsnemnda 
på sin asylsøknad, onsdag for-
rige uke ble han hentet av po-
litiet. Sinan, som har kjent 
Taiman siden 2005, håper at 
statsministeren kan hindre 
utsendelsen. 

«Jeg skriver til deg for at jeg 
føler jeg har mistet en veldig 
god venn. Vennen min er Tai-
man Agid Fatah ble onsdag et-
termiddag den 29. januar hen-
tet av politiet, for å bli depor-
tert til et sted han ikke kjen-
ner», skriver Sinan i e-posten. 

Videre beskriver han en per-
son som stiller opp med den 
hjelp han kan tilby, men nå 

frykter Sinan for tilstanden til 
kameraten sin. 

Mange tårer
«Jeg har lenge vært bekymret 
for tilstanden hans. Men nå 
som han er blitt hentet av po-
litiet og fraktet til en celle i 
Tandrum, vet jeg ikke hva jeg 
selv skal tenke, si eller føle. 
Verden, hvordan jeg følte den 
er dessverre ikke den samme 
lenger. Jeg har grått og mistet 
mange tårer. Jeg føler jeg opp-
lever en grusom skrekkfilm 
hvor min gode venn spiller 
hovedrollen, som et offer», 
skriver han e-posten, som 
også er lagt ut på en støtteside 
på Facebook.

Lørdag møtte et par hundre 
mennesker opp ved Den blå 
stein for å demonstrere mot 
utsendelsen av 27-åringen. 
Søndag ble det arrangert de-
monstrasjonstog i Oslo. 

– Støtten er helt fantastisk. 
Vi har nesten ikke ord, sa brø-
drene til Taiman, Taimans Fa-
tah og Nechirvan til BA under 
demonstrasjonen i Bergen. 

«Alt vi håper og ønsker er å 
få vår «bergenser» Taiman til-
bake til Bergen. Vi føler alle at 
det er her hos familien han 
hører hjemme», skriver Ber-
kant til Solberg. 

Vil få svar
BA tok kontakt med statsmi-
nisterens kontor i går, men vi 
fikk beskjed om å henvende 
oss til Justisdepartementet. 
Kommunikasjonssjef i Justis-
departementet, Gunnar A. Jo-
hansen, sier til BA at alle som 
skriver brev eller e-post vil få 
svar. 

– Men vi kommenterer ikke 
enkeltsaker i media, sier Jo-
hansen.

Ber Erna om å 
hjelpe Taiman

DEMONSTRASJON: Søndag ble det holdt fakkeltog til støtte for Taiman 
Agid Fatah i Oslo. FOTO: NicOlas Jara MarThiNseN
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boratorium for studier av svært 
små ting. 

Eksterne bedrifter
Bygget, som vil komme tett 
opptil den nye mediebyen og 
Statens vegvesens nye lokaler, 
er tenkt å romme om lag 15 600 
kvadratmeter. 

Universitetet har fått klarsig-
nal fra kunnskapsdepartemen-
tet tet til å delvis finansiere byg-
gingen ved å leie det ut til ek-
sterne bedrifter. 

I den forbindelse er selskaper 
som Statoil, BKK og Veritas 
nevnt. Målet er å lage en offent-
lig/privat forskningsklynge. 

"

Bergen skal settes 
på verdenskartet 
innen energifors-

kning, og det skal uttrykke 
seg i bygningen. 
EVEN BERGE, UiB

En vestlending vil under-
søke et to år gammelt lik 
for å sjekke om avdøde var 
farens hans. Nå skal saken 
opp i Høyesterett.
Den døde, som sovnet inn i 
2011, ble dømt til å betale bi-
drag til gutten og moren allere-

de i 1941, men det er ikke påvist 
farskap, skriver VG. 

I forbindelse med arveopp-
gjøret skal et av barna ha blitt 
fortalt at han ikke var sønn av 
den avdøde.

Sistnevntes nieser og nevøer 
vil ikke avgi DNA—prøver for å 
løse mysteriet, fordi det ikke vil 

bevise annet enn slektskap. 
Ønsket om gravåpning er blitt 
avvist i to rettsinstanser, men 
fredag bestemte Høyesteretts 
ankeutvalg at saken skal be-
handles på nytt.

Arveoppgjøret etter avdøde 
skal være sjusifret.

– Saksøker har hatt 20 år på å 

be om en slik blodprøve, og så 
gjør han det halvannen uke et-
ter at mannen er død. Mine kli-
enter stiller spørsmål ved om 
han kun ønsker å vite hvem fa-
ren er, eller om arven også spil-
ler en rolle, sier advokat Arne 
Gjeraker, som representerer ne-
vøene og niesene. (ANB—NTB)

"

Mine klienter stil-
ler spørsmål ved 
om han kun vil 

vite hvem faren er, eller om 
arven også spiller en rolle.
ARNE GJERAKER

Ønsker å få grav åpnet for å gjennomføre farskapstest


